



## EBHZ Certificate in Conservation Plan of Built Heritage

文物建築保育方案證書

The course content includes Heritage Assessment Study Report; AMO Requirements for Cartographic and Photographic Surveys; Condition Survey Report; Non-Destructive Tests: Ultra-sonic, Infrared, 3D-Laser Scanning etc; Introduction of Local and International Standards of Heritage Impact Assessment (HIA); Scope and Assessment Procedures of HIA Report; Relationship between EIA and HIA; Guidelines to prepare HIA Report; Introduction of Conservation Management Plan (CMP) and its Local and International Standards; Preparation of CMP and its Assessment Procedures; Conservation Policies and Guidelines; Maintenance Management Plan; Case Study.

課程內容包括:文物評估報告;建築測繪及圖片紀錄報告內容及審批要求;文物建築狀況勘察報告;非破壞方法探查,包括超聲波、紅外線、三維激光掃描等;簡介文物影響評估(HIA)的本地要求及國際標準,文物影響評估報告適用範圍及審批程序,環境影響評估(EIA)與文物影響評估(HIA)的關係,編撰文物影響評估報告內容的重點要求及準則;簡介保育管理方案(CMP)有關的本地要求及國際標準。編撰保育管理方案及審批程序,制定保育管理方案指引及文物建築保養及維修管理計劃;個案分析。

Lecturer	Professionals
講師	事業人士
Medium of	Cantonese
Instruction	廣東話
授課語言	
Study Mode	Part-time evening 夜間部份時間制 : 19:00-22:00
課程制式	
Duration	3 hours x 6 sessions (including site visit, site visit will be arranged on Saturday)
授課期	3小時 x 6堂 (包括戶外考察,戶外考察安排在週六)
Venue	HKIC, Kowloon Bay Campus, 44 Tai Yip Street, Kowloon Bay, Kowloon
上課地點	九龍 九龍灣大業街 44 號 香港建造學院 九龍灣院校
Admission	Holders of the Certificate in Understanding and Repair Technique of Built Heritage
Requirements	持有「文物建築初探及修復技術入門證書」的人士
入學條件	
Award of	Attend the site visit. Attend the course for 4 or more sessions and complete the assignment in acceptable
Certificate	requirements
證書頒發	出席戶外考察及出席課程4堂或以上及在課程習作中達到課程評估要求
Course Fee	\$2250
課程費用	
Enquiry	21009000 / 21009892
Recognition	The course is recognized by the Hong Kong Institute of Construction Managers (HKICM) fulfilling the
資格承認	requirements of Continuing Professional Development (CPD).
	香港營造師學會已確認此課程能符合其延續專業進修的要求。
''	Please apply online on SPDC portal
報名方法	請透過建造專業進修院校的 <u>網上報名系統</u> 報名